
 

 

КИЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА VІII СКЛИКАННЯ 

постійна комісія з питань екології, природокористування, мисливства, 

водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших 

надзвичайних ситуацій 

 
                                                                                              01196, м. Київ – 196, пл. Лесі Українки, 1                     

 

ПРОТОКОЛ № 9 

 

 м. Київ   

  «02» жовтня 2023 року 

 

Голова постійної комісії: Титикало Роман Сергійович – присутній. 

Члени постійної комісії: 

Колодій Олександр Миколайович – присутній (в режимі відео 

конференції). 

 Мепарішвілі Хвича Нодарович - присутній; 

 Горковенко Володимир Валентинович – присутній; 

 Москаленко Юліан Олександрович – присутній  

 Карлюк Віталій Іванович – присутній. 

 

Голова Комісії повідомив присутніх про наявність кворуму та 

запропонував розпочати засідання постійної комісії. 
Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що у засіданні 

постійної комісії бере участь заступник голови Київської обласної ради - 
Семенова Тетяна Миколаївна. 

Т.в.о. директора департаменту екології та природних ресурсів Київської 
обласної державної (військової) адміністрації Морозова Володимира 
Леонідовича. 

Порядок денний  
    

1. Заслуховування інформації щодо виконання заходів, передбачених 

Програмою державного моніторингу у галузі охорони атмосферного повітря 

зони «Київська» на 2021-2025 роки, за II квартал 2023 року. 
Доповідачі: Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора 

департаменту екології та природних ресурсів КОВА  

 

2. Заслуховування інформації щодо виконання заходів, передбачених 

Програмою охорони довкілля та раціонального використання природних 

ресурсів Київської області на 2023-2026 роки, за II квартал 2023 року. 
Доповідачі: Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора 

департаменту екології та природних ресурсів КОВА   
                     

          3. Про розгляд звернення Студениківської сільської ради 



 

Бориспільського району Київської області щодо створення регіонального 
ландшафтного парку «Студениківський» (вих. № 617 від 12.07.2023), подання 
Київської обласної державної (військової) адміністрації від 25.09.2023 
№9543/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 25.09.2023 № 06-01-12/4273-01-01) з 
проєктом рішення Київської обласної ради (із відповідним пакетом документів) 
«Про оголошення регіонального ландшафтного парку «Студениківський» на 
території Київської області» . 
 

Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА  

4. Про розгляд усного звернення депутата Київської обласної ради VIII 

скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо питання забезпечення виконання рішення 

Київської обласної ради від 21.03.2023 № 522-16-VIII «Про оголошення 

територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення на 

території Київської області», яким оголошено парком – пам’яткою садово – 

паркового мистецтва місцевого значення «Лебедівський» (Лебедівське 

лісництво квартали 599-603,616,630,646 та 647, виділ 2-8  Державного 

підприємства «Вищедубечанське лісове господарство», Вишгородський район, 

Київська область). 
Доповідачі: Депутат Київської обласної ради VIII скликання 

Мепарішвілі Х.Н. 

 
         5. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення регіонального ландшафтного парку «Приірпіння» на території 
Київської області». 

Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА  
 
               6. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення територій та об’єктів природно – заповідного фонду місцевого 
значення на території Київської області» (ландшафтний заказник місцевого 
значення «Орхідейні луки», Бишівська сільська рада). 

Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА  
 
 7. Про розгляд листа Комітету Верховної Ради України з питань 
екологічної політики та природокористування щодо напрацювань стосовно 
збільшення площ об’єктів природно-заповідного фонду і вирішення питань, 
пов’язаних з подоланням наслідків надзвичайних ситуацій та пропозицій щодо 
шляхів реалізації Основних засад (стратегія) державної екологічної політики 
України на період до 2023 року, затверджених Законом України від 28.02.2019 
року № 2697-VIII. 

Доповідач: Голова постійної комісії.  



 

 
           8. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
припинення повноважень Тимчасової контрольної комісії Київської обласної 
ради з питань дотримання вимог законодавства надрокористувачами, 
користувачами лісових, водних та інших природних ресурсів на території 
Київської області». 

Доповідач: Голова постійної комісії.  

 

   9. Про розгляд листа Міністерства захисту довкілля та природних 
ресурсів України щодо звернення адвоката Гуриненка О.М. стосовно деяких 
питань визначення меж ландшафтного заказника загальнодержавного значення 
«Козинський» (вх. КОР від 15.08.2023 № 06-01-13/3639-01-01). 

Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА  
 

   10. Про розгляд звернення депутата Київської обласної ради               
VIII скликання Денисенка Віталія Миколайовича від 07.08.2023 № 7 на 
підтримку звернення мешканців с. Старі Петрівці, Вишгородського району, 
Київської області з питання діяльності ТОВ «АВГУСТ-БУДПРОЕКТ», яке 
здійснює свою діяльність з порушенням норм природоохоронного, санітарного 
та екологічного законодавства. 
 

Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Денисенко Віталій Миколайович – депутат Київської обласної ради 

 

 11. Про розгляд подання Асоціації вчених за інноваційний розвиток 

України від 07.08.2023 №11 (вх. КОР вд 08.08.2023 №06-01-17/3570-01-01) 

щодо відновлення басейну р. Супій і створення рекреаційної зони у межах 

землекористування міста Яготина та створення екоагрополісу «Супій» в 

Яготинській територіальній громаді. 

 
Доповідачі: Заявник, Голова постійної комісії, 

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА  

 
 12. Про розгляд звернення власників земельних ділянок та громадських 
організацій в урочище Бурилово, село Новосілки, Вишгородський район, 
Київської області (вх. КОР від 14.08.2023 №08-04/Н-1295) щодо здійснення 
державного нагляду за додержанням вимог законодавства про екологічну 
безпеку з приводу знищення багаторічної природної зеленої території 
підприємством, що добуває пісок навпроти та біля урочища Бурилово. 

   Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА 



 

 13 . Про розгляд листа Державного агентства меліорації та рибного 

господарства України від 11.08.2023 №2-6.2.3.-7/4689-23 (вх. КОР від 

11.08.2023 №06-01-15/3640-01-02) щодо підтримки питання затвердження 

державних та місцевих програм розвитку галузі рибного господарства із 

врахуванням специфіки ведення рибного господарства області та сприяння їх 

реалізації. 
Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Морозов Володимир Леонідович – т.в.о. директора департаменту 

екології та природних ресурсів КОВА  
 

 14. Про розгляд звернення Державного агентства водних ресурсів 

БУВР середнього Дніпра щодо виділення коштів на проведення 

відновлювальних робіт на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали 

руйнувань в результаті воєнної агресії (вх. КОР від 30.08.2023 № 06-01-

13/3922-01-01. 
Доповідачі: Голова постійної комісії,  

Представник Державного агентства водних ресурсів БУВР 

середнього Дніпра 
 

Різне. 
 
 Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 
 За результатами голосування: порядок денний підтримано. 
 

Слухали: 1. Заслуховування інформації щодо виконання заходів, 

передбачених Програмою державного моніторингу у галузі охорони 

атмосферного повітря зони «Київська» на 2021-2025 роки, за II квартал 2023 

року. 
 Голова постійної комісії Титикало Р.С. надав слово т.в.о. директора 
профільного департаменту КОВА Морозову В.Л., який інформував присутніх 
про те, що головною метою Програми є забезпечення збирання, оброблення, 
збереження та проведення аналізу інформації про якість атмосферного повітря, 
оцінювання та прогнозування її змін і ступеня небезпечності, розроблення 
науково обґрунтованих рекомендацій для прийняття управлінських рішень у 
галузі охорони атмосферного повітря, у сфері охорони навколишнього 
природного середовища, а також інформування населення про якість 
атмосферного повітря, вплив його забруднення на здоров’я та життєдіяльність 
населення. Загальний обсяг фінансових ресурсів передбачених для реалізації 
заходів Програми у 2023 році становить 33 244,0 тис. грн, (за рахунок коштів 
обласного бюджету – 10 700,0 тис. грн, за рахунок коштів державного бюджету 
– 22 544,0 тис. гривень). Було передбачено фінансування заходів на 2023 рік по 
Програми у сумі 10 500,0 тис. гривень. По факту фінансування Програми не 
здійснювалося.  
 Голова постійної комісії поцікавився щодо кількості та технічного стану  
постів спостереження за забрудненням атмосферного повітря у Київській 
області. Морозов В.Л. інформував, що передбачено по програмі 16 постів. Діє 
12, оскільки 4 потребують ремонту.  
 Р.С. Титикало акцентував увагу присутніх на те, шо відповідно до 
програми є 2 заходи основні: робота постів та їх технічне 



 

обслуговування;робота та обслуговування пересувної лабораторії, яка не 
працює. 
 В обговоренні проблемних питань взяли участь: Титикало Р.С., 
Горковенко В.В., Мепарішвілі Х.Н., Карлюк В.І., Семенова Т.М. 
 
 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 
постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 
 
 1. Департаменту екології та природних ресурсів інформувати постійну 
комісію про роботу пунктів спостереження за забрудненням атмосферного 
повітря у Київській області (кількість існуючих, діючих, технічний стан 
пунктів, якість надання інформації, вартість обслуговування, потреба у 
модернізації/встановлення додаткових); 
 інформувати постійну комісію про останні показники стану повітря у 
Київській області (із зазначенням показників тяжких металів, ЛОС, ПАВ, ВМ у 
повітрі); 
 2. Департаменту екології та природних ресурсів надати постійній комісії 
пропозиції/своє бачення щодо функціонування пересувної, мобільної 
лабораторії проведення моніторингу довкілля Київської області. 
 3. Звернутися до Держпродспоживслужби у Київській області з 
проханням надати інформацію Постійній комісії чи здійснюється службою чи 
підпорядкованими службі організаціями моніторинг повітря, у разі здійснення, 
надати інформацію про кількість та розташування стаціонарних постів 
вимірювання стану моніторингу атмосферного повітря (вказати 
характеристики за якими здійснюється моніторинг). 
 4. Направити дані висновки і рекомендації до виконання у десятиденний 
термін від дня отримання. 
 
 Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 
 За результатами голосування: порядок денний підтримано. 

 

Слухали: 2. Заслуховування інформації щодо виконання заходів, 

передбачених Програмою охорони довкілля та раціонального використання 

природних ресурсів Київської області на 2023-2026 роки, за II квартал 2023 

року.  

Голова постійної комісії Титикало Р.С. надав слово т.в.о. директора 

профільного департаменту КОВА Морозову В.Л., який інформував присутніх 

про те, що головною метою Програми є послідовне поліпшення екологічної 

ситуації в Київській області, створення належних умов для досягнення 

безпечного для здоров’я людини стану навколишнього природного 

середовища, шляхом інтеграції екологічної політики до соціально-

економічного розвитку, збереження природних екосистем та впровадження 

екологічно збалансованої системи природокористування, підвищення 

стандартів якості природних об’єктів до європейського рівня. Загальний обсяг 

фінансових ресурсів передбачених для реалізації заходів Програми у 2023 році 

становить 42 800,00 тис. грн, у тому числі: 



 

- за рахунок коштів обласного бюджету – 33 800,00 тис. грн; 

- за рахунок місцевих бюджетів – 8 100,00 тис. грн; 

- за рахунок інших небюджетних джерел – 900,00 тис. гривень. 

За даними наведеними у звітній інформації встановлено, що у                      

2023 році обласним  бюджетом на реалізацію заходів Програми затверджено 

коштів у сумі 18 200,00 тис. грн, місцевим бюджетом – 1 617,104 тис. гривень. 

Фактично у звітному періоді на виконання Програми профінансовано 

коштів у сумі 978,538 тис. грн, за рахунок коштів місцевого бюджету. Касові 

видатки відповідають фактичному фінансуванню та здійснювалися по заходу 

Програми «Проведення заходів з озеленення міст, селищ та сіл Київської 

області». 
 В обговоренні проблемних питань взяли участь: Титикало Р.С., 
Горковенко В.В., Мепарішвілі Х.Н., Карлюк В.І., Семенова Т.М., Колодій О.М. 

 Обговорено питання проведення процедури щодо закупівлі 
спецтранспору для збору та транспортування відходів та строки отримання 
машин Іванківською, Макарівською, Зазимською територіальними 
громадами Київської області, які визначені як першочергові, що 
потребують придбання спеціалізованих машин, оскільки, є найбільш 
постраждалими унаслідок бойових дій під час воєнної агресії рф (відповідні 
висновки і рекомендації профільної комісії Київської обласної ради від 
16.03.2023, додаток до протоколу № 2). З березня місяця 2023 року не видно, 
що вживаються відповідні заходи КОВА щодо закупівлі машин. 

Морозов В.Л. запевнив, що гроші виділені, процедура тендерна проведена, 
територіальні громади отримають найближчим часом спецтранспорт. 

Головою постійної комісії постійної комісії було порушено наступні 
питання: щодо розгляду КОВА можливісті збільшення фінансування на 
реалізацію заходу «Розроблення проєктів землеустрою з організації та 
встановлення меж територій природно-заповідного фонду місцевого значення 
на території області» Програми охорони довкілля та раціонального 
використання природних ресурсів Київської області на 2023-2026 роки; щодо 
використовуються кошти, які надходять від екологічного податку та їх 
перерозподілу. 

 
 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 
постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 
 
 1. Департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної 
військової адміністрації інформувати постійну комісію про стан закупівлі 
сміттєвих контейнерів/баків для громад Київщини (зазначення дати проведення 
тендерної процедури та специфікації). 

2. Інформувати постійну комісію стосовно проведення процедури щодо 
закупівлі спецтранспору для збору та транспортування відходів та строки 
отримання машин Іванківською, Макарівською, Зазимською 
територіальними громадами Київської області, які визначені як 
першочергові, що потребують придбання спеціалізованих машин, 
оскільки, є найбільш постраждалими унаслідок бойових дій під час 
воєнної агресії рф (відповідні висновки і рекомендації профільної комісії 
Київської обласної ради від 16.03.2023, додаток до протоколу № 2). 

3. Постійній комісії звернутися до Київської обласної державної 



 

(військової) адміністрації з проханням розглянути можливість збільшення 
фінансування на реалізацію заходу «Розроблення проєктів землеустрою з 
організації та встановлення меж територій природно-заповідного фонду 
місцевого значення на території області» Програми охорони довкілля та 
раціонального використання природних ресурсів Київської області на 2023-
2026 роки. 

4. Постійній комісії звернутися до Київської обласної державної 
(військової) адміністрації з проханням надати інформацію:  

які громади отримали/отримують кошти, що надішли від екологічного 
податку та не використали їх; чи є можливість здійснити перерозподіл 
невикористаних коштів на інші громади Київщини, які їх потребують. 

5. Постійній комісії (після отримання відповіді від КОДА (КОВА)) 
направити запити на громади, які отримують кошти, що надійшли від 
екологічного податку з проханням надати постійній комісії наступну 
інформацію:  

як використовуються кошти, які надходять від екологічного податку;  
які програми екологічного спрямування розроблені та є діючими у громаді 

(надати постійній комісії їх копії);  
чи є на території громад об’єкти ПЗФ; чи здійснені заходи по їх 

інвентаризації. 
6. Направити дані висновки і рекомендації для відповідного опрацювання 

у 10 денний термін. 
 
 Голосували: „За” –  6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 
 За результатами голосування: порядок денний підтримано. 
 

Слухали: 3. Про розгляд звернення Студениківської сільської ради 
Бориспільського району Київської області щодо створення регіонального 
ландшафтного парку «Студениківський» (вих. № 617 від 12.07.2023) та 
подання Київської обласної державної (військової) адміністрації від 25.09.2023 
№9543/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 25.09.2023 № 06-01-12/4273-01-01) з 
проєктом рішення Київської обласної ради (із відповідним пакетом документів) 
«Про оголошення регіонального ландшафтного парку «Студениківський» на 
території Київської області». 

Голова постійної комісії Титикало Р.С. інформував присутніх про те, що 
на розгляд постійної комісії надійшли звернення Студениківської сільської 
ради Бориспільського району Київської області щодо створення регіонального 
ландшафтного парку «Студениківський» (вих. № 617 від 12.07.2023) та 
подання Київської обласної державної (військової) адміністрації від 25.09.2023 
№9543/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 25.09.2023 № 06-01-12/4273-01-01) з 
проєктом рішення Київської обласної ради (із відповідним пакетом документів) 
«Про оголошення регіонального ландшафтного парку «Студениківський» на 
території Київської області». Нагадав, що постійною комісією було здійснене 
виїзне засідання у відповідній громаді Київщини. Залучено до співпраці 
відповідні природоохоронні організації. Профільним департаментом Київської 
обласної державної (військової) адміністрації питання відпрацьоване згідно 
вимог чинного законодавства та подане на розгул Київської обласної ради. 

 
 



 

З метою збереження та відтворення цінних природних комплексів, 
генофонду рослинного та тваринного світу, враховуючи подання Київської 
обласної державної адміністрації та відповідні Укази Президента України, за 
участі авторів Університету Григорія Сковороди, ГО «Української 
природоохоронної групи та Інституту зоології імені І.І. Шмальгаузена НАН 
України проведено наукову та організаційну роботу щодо створення 
регіонального ландшафтного парку «Студениківський». 

В обговоренні проблемних питань взяли участь: Титикало Р.С., 
Горковенко В.В., Мепарішвілі Х.Н., Карлюк В.І., Семенова Т.М. 

 
 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 
постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
1. Підтримати подання Київської обласної державної (військової) 

адміністрації від 25.09.2023 №9543/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 25.09.2023 
№06-01-12/4273-01-01) щодо оголошення регіонального ландшафтного парку 
«Студениківський» на території Київської області. 

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення регіонального ландшафтного парку «Студениківський» на 
території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 

3. Розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради проєкт 
рішення Київської обласної ради «Про оголошення регіонального 
ландшафтного парку «Студениківський» на території Київської області». 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: пропозицію підтримано. 

 

Слухали: 4. Про розгляд усного звернення депутата Київської обласної 

ради VIII скликання Мепарішвілі Х.Н. щодо питання забезпечення виконання 

рішення Київської обласної ради від 21.03.2023 № 522-16-VIII «Про 

оголошення територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого 

значення на території Київської області», яким оголошено парком – пам’яткою 

садово – паркового мистецтва місцевого значення «Лебедівський» (Лебедівське 

лісництво квартали 599-603,616,630,646 та 647, виділ 2-8  Державного 

підприємства «Вищедубечанське лісове господарство», Вишгородський район, 

Київська область). 
 Голова постійної комісії Титикало Р.С. надав слово Мепарішвілі Х.Н., 
який інформував присутніх про те, що депутатським корпусом Київської 
обласної ради на сесії, яка відбулася у березні 2023 року було підтримано 
рішення про оголошення територій та об’єктів природно-заповідного фонду 
місцевого значення на території Київської області», яким оголошено парком – 
пам’яткою садово – паркового мистецтва місцевого значення «Лебедівський».  

Мепарішвілі Х.Н. порушив питання щодо розробки та затвердження 

положення про парк-пам’ятку садово-паркового мистецтва місцевого значення, 

а також вказати чи вжито інших заходів на виконання рішення Київської 

обласної ради від 21.03.2023 № 522-16-VIII «Про оголошення територій та 

об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення на території 

Київської області». 
В обговоренні проблемних питань взяли участь: Титикало Р.С., 



 

Горковенко В.В., Мепарішвілі Х.Н., Карлюк В.І., Семенова Т.М. 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 

постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

1. Київській обласній державній адміністрації (Київської обласної 

військової адміністрації) інформувати постійну комісію про стан виконання 

заходів, передбачених пунктом 2 рішення Київської обласної ради від 

21.03.2023 № 522-16-VIII «Про оголошення територій та об’єктів природно-

заповідного фонду місцевого значення на території Київської області», а саме: 

чи розроблено та затверджено положення про парк-пам’ятку садово-

паркового мистецтва місцевого значення, а також вказати чи вжито інших 

заходів на виконання рішення Київської обласної ради від 21.03.2023 № 522-

16-VIII «Про оголошення територій та об’єктів природно-заповідного фонду 

місцевого значення на території Київської області». 
 2. Направити дані висновки і рекомендації до виконання у 10 денний 
термін. 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
 Слухали: 5. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради 
«Про оголошення регіонального ландшафтного парку «Приірпіння» на 
території Київської області». 
 Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С. інформував 
присутніх, про те, що Білогородською громадою Київської області ініційоване 
створення регіонального ландшафтного парку «Приірпіння» на території 
Київської області. Профільним департаментом КОВА належним чином 
відпрацьовані документи та подано на розгляд Київської обласної ради подання 
щодо оголошення регіонального ландшафтного парку «Приірпіння» на 
території Київської області. З метою збереження та відтворення цінних 
природних комплексів, генофонду рослинного та тваринного світу, враховуючи 
подання Київської обласної державної адміністрації та відповідні Укази 
Президента України, наукові обґрунтування, прошу підтримати 
запропонований проєкт рішення Київської обласної ради. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 

постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
 1. Підтримати подання Київської обласної державної військової 
адміністрації (Київської обласної державної адміністрації) від 19.09.2023 
№9363/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 21.09.2023 № 06-01-12/4243-01-01) щодо 
оголошення регіонального ландшафтного парку «Приірпіння» на території 
Київської області. 

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради в 
порядок денний сесії Київської обласної ради «Про оголошення регіонального 
ландшафтного парку «Приірпіння» на території Київської області». 

3. Розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради проєкт 



 

рішення Київської обласної ради «Про оголошення регіонального 
ландшафтного парку «Приірпіння» на території Київської області». 
 

 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

Слухали: 6. Про розгляд подання Київської обласної військової 
адміністрації Київської обласної державної адміністрації) від 13.09.2023 
№9146/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 13.09.2023 № 06-01-12/4093-01-01) з 
проєктом рішення Київської обласної ради (із відповідним пакетом документів) 
«Про оголошення територій та об’єктів природно – заповідного фонду 
місцевого значення на території Київської області».  

Виступив голова постійної комісії Титикало Р.С. інформував присутніх, 
про те, що проєкт рішення передбачає оголошення ландшафтного заказнику 
місцевого значення «Орхідейні луки» орієнтовною площею 5, 110 га., за 
межами села Ферма Бишівської ОТГ, Бишівська сільська рада, Фастівського 
району Київської області (цінний лучно – болотний комплекс, який є ареалом 
поширення виду, що охороняється згідно з Резолюцією 4 Бернської конвенції 
та занесений до Червоної Книги України – Пальчатокорінника м’ясочервоного 
(Dactylorhiza incarnate). Територіальною громадою спільно з науковими 
організаціями та департаментом екології та природних ресурсів КОВА 
опрацьовано згідно чинного законодавства документи. 
 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 
 

1. Підтримати подання Київської обласної військової адміністрації 
Київської обласної державної адміністрації) від 13.09.2023 
№9146/11/28.05.3/2023 (вх. КОР від 13.09.2023 № 06-01-12/4093-01-01) та 
проєкт рішення Київської обласної ради, яким передбачається оголошення 
ландшафтного заказнику місцевого значення «Орхідейні луки» орієнтовною 
площею 5, 110 га., за межами села Ферма Бишівської ОТГ, Бишівська сільська 
рада, Фастівського району Київської області (цінний лучно – болотний 
комплекс, який є ареалом поширення виду, що охороняється згідно з 
Резолюцією 4 Бернської конвенції та занесений до Червоної Книги України – 
Пальчатокорінника м’ясочервоного (Dactylorhiza incarnate). 

2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради Про 
оголошення територій та об’єктів природно – заповідного фонду місцевого 
значення на території Київської області» в порядок денний сесії Київської 
обласної ради. 

3. Розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради проєкт 
рішення Київської обласної ради «Про оголошення територій та об’єктів 
природно – заповідного фонду місцевого значення на території Київської 
області». 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 7. Про розгляд листа Комітету Верховної Ради України з 



 

питань екологічної політики та природокористування щодо напрацювань 
стосовно збільшення площ об’єктів природно-заповідного фонду і вирішення 
питань, пов’язаних з подоланням наслідків надзвичайних ситуацій та 
пропозицій щодо шляхів реалізації Основних засад (стратегія) державної 
екологічної політики України на період до 2023 року, затверджених Законом 
України від 28.02.2019 року № 2697-VIII. 

 Голова постійної комісії нагадав присутнім про співпрацю з 
Комітету Верховної Ради України з питань екологічної політики та 
природокористування та акцентував увагу на тому, що необхідно інформувати 
Комітет про щодо кількості прийнятих Київською обласною радою рішень 
стосовно збільшення площ об’єктів природно – заповідного фонду Київщини. 
Додатково запропонував звернутися до департаменту екології та природних 
ресурсів КОВА з проханням надати інформацію щодо матеріалів, які 
знаходяться в роботі по створенню нових ПЗФ та вказати відсоток плош, вже 
створених на Київщині ПЗФ; а також, інформувати стосовно пропозицій щодо 
шляхів реалізації Основних засад (стратегія) державної екологічної політики 
України на період до 2023 року, затверджених Законом України від 28.02.2019 
року № 2697-VIII. 
 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
1. Постійній комісії Київської обласної ради з питань екології, 

природокористування, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та 
інших надзвичайних ситуацій направити Комітету екологічної політики та 
природокористування Верховної Ради України, у рамках співпраці, інформацію 
щодо кількості прийнятих Київською обласною радою рішень стосовно 
збільшення площ об’єктів природно – заповідного фонду Київщини. 

2. Постійній комісії Київської обласної ради з питань екології, 
природокористування, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та 
інших надзвичайних ситуацій звернутися до департаменту екології та 
природних ресурсів КОВА з проханням надати інформацію щодо матеріалів, 
які знаходяться в роботі по створенню нових ПЗФ та вказати відсоток плош, 
вже створених на Київщині ПЗФ. 
 3. Департаменту екології та природних ресурсів КОВА інформувати 
Постійну комісію щодо напрацювань стосовно збільшення площ об’єктів 
природно-заповідного фонду і вирішення питань, пов’язаних з подоланням 
наслідків надзвичайних ситуацій та пропозицій щодо шляхів реалізації 
Основних засад (стратегія) державної екологічної політики України на період 
до 2023 року, затверджених Законом України від 28.02.2019 року № 2697-VIII. 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 8. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
припинення повноважень Тимчасової контрольної комісії Київської обласної 
ради з питань дотримання вимог законодавства надрокористувачами, 
користувачами лісових, водних та інших природних ресурсів на території 
Київської області». 



 

 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
 1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
припинення повноважень Тимчасової контрольної комісії Київської обласної 
ради з питань дотримання вимог законодавства надрокористувачами, 
користувачами лісових, водних та інших природних ресурсів на території 
Київської області». 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради 
«Про припинення повноважень Тимчасової контрольної комісії Київської 
обласної ради з питань дотримання вимог законодавства надрокористувачами, 
користувачами лісових, водних та інших природних ресурсів на території 
Київської області» в проєкт порядку денного сесії Київської обласної ради. 
 3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії проєкт рішення 
Київської обласної ради «Про звіт Тимчасової контрольної комісії Київської 
обласної ради з питань розбудови регіональної  мережі підрозділів місцевої та 
добровільної  пожежної охорони Київської області» розглянути на пленарному 
засіданні сесії Київської обласної ради. 
 
 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 
 Слухали: 9. Про розгляд листа Міністерства захисту довкілля та 
природних ресурсів України щодо звернення адвоката Гуриненка О.М. 
стосовно деяких питань визначення меж ландшафтного заказника 
загальнодержавного значення «Козинський» (вх. КОР від 15.08.2023 № 06-01-
13/3639-01-01). 
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що на засідання 
постійної комісії надійшов запит стосовно деяких питань визначення меж 
ландшафтного заказника загальнодержавного значення «Козинський». 
Акцентував увагу присутніх на тому, що необхідно розібратися у даному 
питання та запросити додатково інформацію від Міністерства довкілля, 
Департаменту екології та природних ресурсів КОДА, Козинської сільської 
ради, Української міської ради  про ландшафтний заказник загальнодержавного 
значення «Козинський», охоронні зобов’язання користувача, інформацію хто та 
на підставі яких документів погодив функціонування на території заказника 
гольф клубу (якщо погоджував). 

В обговоренні проблемних питань взяли участь: Титикало Р.С., 
Горковенко В.В., Мепарішвілі Х.Н., Карлюк В.І., Колодій О.М. 
   

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 
 1. Звернення адвоката Гуриненка О.М. стосовно деяких питань 
визначення меж ландшафтного заказника загальнодержавного значення 
«Козинський» (вх. КОР від 15.08.2023 № 06-01-13/3639-01-01) направити до 
Міністерства довкілля та Департаменту екології та природокористування 
КОДА з проханням надати копію рішення щодо оголошення ландшафтного 



 

заказника загальнодержавного значення «Козинський» із додатками для 
чіткого визначення меж території заказника. 
 2. Постійній комісії у зв’язку з наявністю інформації про 
функціонування на території ландшафтного заказника загальнодержавного 
значення «Козинський» гольф клубу направити звернення до Міністерства 
довкілля, Департаменту екології та природних ресурсів КОДА, Козинської 
сільської ради, Української міської ради з проханням надати положення про 
ландшафтний заказник загальнодержавного значення «Козинський», охоронні 
зобов’язання користувача, інформацію хто та на підставі яких документів 
погодив функціонування на території заказника гольф клубу (якщо 
погоджував). 
  За результатами розгляду прохати надати інформацію постійній 
комісії про здійснення господарської діяльності на території ландшафтного 
заказника загальнодержавного значення «Козинський» - гольф клуб (юридичні 
особи/фізичні особи, підстави здійснення господарської діяльності тощо). 
 
 3. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – 
десять днів з дня отримання. 
 

 Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
 Слухали: 10. розглянуто звернення депутата Київської обласної ради 
VIII скликання Денисенка Віталія Миколайовича від 07.08.2023 № 7 на 
підтримку звернення мешканців с. Старі Петрівці, Вишгородського району, 
Київської області з питання діяльності ТОВ «АВГУСТ-БУДПРОЕКТ», яке 
здійснює свою діяльність з порушенням норм природоохоронного, санітарного 
та екологічного законодавства. 
 Титикало Р.С. інформував про те, що до постійної комісії звернувся 
депутат Київської обласної ради VIII скликання Денисенка Віталія 
Миколайовича від 07.08.2023 № 7 на підтримку звернення мешканців с. Старі 
Петрівці, Вишгородського району, Київської області з питання діяльності ТОВ 
«АВГУСТ-БУДПРОЕКТ», яке здійснює свою діяльність з порушенням норм 
природоохоронного, санітарного та екологічного законодавства.  

 Титикало Р.С. запропонував направити звернення до Департаменту 
екології та природних ресурсів КОДА, Київської обласної військової 
(державної) адміністрації для розгляду в межах наданих повноважень та 
вжиття заходів реагування стосовно ситуації; до Прокуратури Київської 
області; Головного управління Національної поліції Київської області; ГУ 
ДСНС у Київській області; Петрівській селищній раді; Вишгородській ОДА; 
ДІАМУ; Держекоінспекції у Київській області з проханням перевірити 
законність діяльності підприємства та вжити відповідних заходів реагування. 
 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки.  
 
 1. Звернення депутата Київської обласної ради VIII скликання 
Денисенка Віталія Миколайовича від 07.08.2023 № 7 на підтримку звернення 
мешканців с. Старі Петрівці, Вишгородського району, Київської області з 



 

питання діяльності ТОВ «АВГУСТ-БУДПРОЕКТ», яке здійснює свою 
діяльність з порушенням норм природоохоронного, санітарного та 
екологічного законодавства взяти на контроль. 

2. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної 
ради VIII скликання Денисенка Віталія Миколайовича від 07.08.2023 № 7 на 
підтримку звернення мешканців с. Старі Петрівці, Вишгородського району, 
Київської області з питання діяльності ТОВ «АВГУСТ-БУДПРОЕКТ», яке 
здійснює свою діяльність з порушенням норм природоохоронного, санітарного 
та екологічного законодавства направити до Департаменту екології та 
природних ресурсів КОДА, Київської обласної військової (державної) 
адміністрації для розгляду в межах наданих повноважень та вжиття заходів 
реагування стосовно ситуації. 

2. Постійній комісії направити звернення депутата Київської обласної 
ради VIII скликання Денисенка Віталія Миколайовича від 07.08.2023 № 7 на 
підтримку звернення мешканців с. Старі Петрівці, Вишгородського району, 
Київської області з питання діяльності ТОВ «АВГУСТ-БУДПРОЕКТ» до 
Прокуратури Київської області, Головного управління Національної поліції 
Київської області, ГУ ДСНС у Київській області, Петрівській селищній раді, 
Вишгородській ОДА, ДІАМУ, Держекоінспекції у Київській області з 
проханням перевірити законність діяльності підприємства та вжити 
відповідних заходів реагування, а саме – запобігання порушень у сфері 
видобутку надр та руйнування прибережної зони, на якій розташовані житлові 
та господарські будівлі, тощо. 
 3. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – 
десять днів з дня отримання. 
 

Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 11. Подання Асоціації вчених за інноваційний розвиток 

України від 07.08.2023 №11 (вх. КОР вд 08.08.2023 №06-01-17/3570-01-01) 

щодо відновлення басейну р. Супій і створення рекреаційної зони у межах 

землекористування міста Яготина та створення екоагрополісу «Супій» в 

Яготинській територіальній громаді. 

 Титикало Р.С. інформував про те, що до постійної комісії звернулася 

Асоціація вчених за інноваційний розвиток України з приводу відновлення 

басейну р. Супій і створення рекреаційної зони у межах землекористування 

міста Яготина та створення екоагрополісу «Супій» в Яготинській 

територіальній громаді. 

 Титикало Р.С. акцентував увагу присутніх на тому, що в даному 

випадку потрібен комплексний підхід до вирішення порушеного питання, а 

також, врегулювання на законодавчому рівні та запропонував направити 

звернення Асоціації вчених за інноваційний розвиток України від 07.08.2023 

№11 до Комітету Верховної Ради України з питань екологічної політики та 

природокористування для відповідного опрацювання, а саме: врегулювання 

правової сторони питання – внесення змін до законодавства щодо видобутку та 

поводження з органічними відходами видобутих у водних об’єктах (мулів); 

направити звернення Асоціації вчених за інноваційний розвиток України від 



 

07.08.2023 № 11 для відповідного опрацювання та надання пропозицій до 

Яготинської міської ради щодо відновлення басейну р. Супій і створення 

рекреаційної зони у межах землекористування міста Яготина та створення 

екоагрополісу «Супій» в Яготинській територіальній громаді; провести  

публічне обговорення в контексті комплесного вирішення питань, порушених у 

зверненні Асоціації вчених за інноваційний розвиток України щодо 

відновлення басейну річки Супій, створення рекреаційної зони у межах 

землекористування міста Яготина та створення екоагрополісу «Супій» в 

Яготинській територіальній громаді. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 
 
 1. Рекомедувати питання, порушене Асоціацією вчених за 

інноваційний розвиток України від 07.08.2023 №11 (вх. КОР вд 08.08.2023 

№06-01-17/3570-01-01) щодо відновлення басейну р. Супій і створення 

рекреаційної зони у межах землекористування міста Яготина та створення 

екоагрополісу «Супій» в Яготинській територіальній громаді опрацювати 

комплексно з урахуванням збереження екосистеми регіону. 

 2. Направити звернення Асоціації вчених за інноваційний розвиток 

України від 07.08.2023 №11 для відповідного опрацювання та надання 

пропозицій і бачення правової сторони питання до департаменту екології та 

природних ресурсів КОДА (КОВА) та БУВР середнього Дніпра. 

 3. Направити звернення Асоціації вчених за інноваційний розвиток 

України від 07.08.2023 №11 до Комітету Верховної Ради України з питань 

екологічної політики та природокористування для відповідного опрацювання, а 

саме: врегулювання правової сторони питання – внесення змін до 

законодавства щодо видобутку та поводження з органічними відходами 

видобутих у водних об’єктах (мулів). 

 4. Направити звернення Асоціації вчених за інноваційний розвиток 

України від 07.08.2023 № 11 для відповідного опрацювання та надання 

пропозицій до Яготинської міської ради щодо відновлення басейну р. Супій і 

створення рекреаційної зони у межах землекористування міста Яготина та 

створення екоагрополісу «Супій» в Яготинській територіальній громаді. 
 5. Рекомендовано проведення публічного обговорення в контексті 
комплесного вирішення питань, порушених у зверненні Асоціації вчених за 
інноваційний розвиток України щодо відновлення басейну річки Супій, 
створення рекреаційної зони у межах землекористування міста Яготина та 
створення екоагрополісу «Супій» в Яготинській територіальній громаді. 
 

Голосували: „За” – 6 , “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
 Слухали: 12. розглянуто звернення власників земельних ділянок та 
громадських організацій в урочище Бурилово, село Новосілки, Вишгородський 
район, Київської області (вх. КОР від 14.08.2023 №08-04/Н-1295) щодо 
здійснення державного нагляду за додержанням вимог законодавства про 
екологічну безпеку з приводу знищення багаторічної природної зеленої 



 

території підприємством, що добуває пісок навпроти та біля урочища 
Бурилово. 
 Голова постійної комісії нагадав, що по Вишгородському району вже 
були подібні звернення, ситуація там дійсно критична та потребує реагування. 
 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 
постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 
 
 1. Звернення власників земельних ділянок та громадських організацій в 
урочище Бурилово, село Новосілки, Вишгородський район, Київської області 
(вх. КОР від 14.08.2023 №08-04/Н-1295) щодо здійснення державного нагляду 
за додержанням вимог законодавства про екологічну безпеку з приводу 
знищення багаторічної природної зеленої території прибережної зони 
підприємством, що добуває пісок навпроти та біля урочища Бурилово взяти на 
контроль. 

2. Постійній комісії направити колективне щодо вжиття заходів 
реагування, а саме: припинення руйнації берегу річки Десна (утворених 
прибережних проваль на присадибних ділянках) внаслідок цілодобових робіт 
земснарядів на березі річки Десна до Департаменту екології та природних 
ресурсів КОДА, Київської обласної військової (державної) адміністрації для 
розгляду в межах наданих повноважень та вжиття заходів реагування стосовно 
ситуації. 

2. Постійній комісії направити звернення громадян, власників земельних 
ділянок та громадських організацій стосовно руйнації берегів та видобутку 
піску в урочище Бурилово, село Новосілки, Вишгородський район, Київської 
області щодо вжиття заходів реагування, а саме: припинення руйнації берегу 
річки Десна (утворених прибережних проваль на присадибних ділянках) 
внаслідок цілодобових робіт земснаряду на березі річки Десна до Прокуратури 
Київської області, Головного управління Національної поліції Київської 
області, Державної екологічної інспекції Столичного округу з проханням 
порушити кримінальні провадження по факту руйнації берегової лінії 
внаслідок видобутку піску. 
  3. Направити звернення громадян, власників земельних ділянок та 
громадських організацій стосовно руйнації берегів та видобутку піску в 
урочище Бурилово, село Новосілки, Вишгородський район, Київської області 
щодо вжиття заходів реагування, а саме: припинення руйнації берегу річки 
Десна (утворених прибережних проваль на присадибних ділянках) внаслідок 
цілодобових робіт земснаряду на березі річки Десна до Вишгородської 
районній військової адміністрацій з проханням інформувати постійну комісію 
щодо вжиття заходів вжитих адміністрацією для запобігання руйнації 
прибережних зон. 
 4. Встановити строк для розгляду даних висновків та рекомендацій – 
десять днів з дня отримання. 

 

Голосували: „За” –  6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 Слухали: 13.  Про розгляд листа Державного агентства меліорації та 

рибного господарства України від 11.08.2023 №2-6.2.3.-7/4689-23 (вх. КОР від 



 

11.08.2023 №06-01-15/3640-01-02) щодо підтримки питання затвердження 

державних та місцевих програм розвитку галузі рибного господарства із 

врахуванням специфіки ведення рибного господарства області та сприяння їх 

реалізації. 

 Титикало Р.С. інформував присутніх, що на розгляді постійної комісії є 

листа Державного агентства меліорації та рибного господарства України щодо 

підтримки питання затвердження державних та місцевих програм розвитку 

галузі рибного господарства із врахуванням специфіки ведення рибного 

господарства області та сприяння їх реалізації. Запропонував направити його 

для розгляду до профільного управління КОВА - Управлінню 

агропромислового розвитку Київської обласної державної (військової) 

адміністрації 
 

Після обговорення даного питання всіма присутніми членами постійної 

комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

 1. Направити звернення Державного агентства меліорації та рибного 

господарства України від 11.08.2023 №2-6.2.3.-7/4689-23 (вх. КОР від 

11.08.2023 №06-01-15/3640-01-02) щодо підтримки питання затвердження 

державних та місцевих програм розвитку галузі рибного господарства із 

врахуванням специфіки ведення рибного господарства області та сприяння їх 

реалізації на розгляд профільного управління Київської обласної державної 

(військової) адміністрації – Управління агропромислового розвитку. 

2. Управлінню агропромислового розвитку Київської обласної державної 

(військової) адміністрації інформувати про результати опрацювання 

порушеного у 10 денний термін від дня отримання листа. 

 

Голосували: „За” –  6, “Проти” –0, “Утрималися”– 0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

Слухали: 14. Про звернення Державного агентства водних ресурсів БУВР 

середнього Дніпра щодо виділення коштів на проведення відновлювальних робіт 

на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали руйнувань в результаті 

воєнної агресії (вх. КОР від 30.08.2023 №06-01-13/3922-01-01). 

 Голова постійної комісії надав слово представнику БУВР середнього 

Дніпра Мепарішвілі Х.Н., який інформував присутніх стосовно проблемних 

питань, а саме: виділення коштів на проведення відновлювальних робіт на 

державних водогосподарських об’єктах; необхідність проведення 

відновлювальних робіт на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали 

руйнувань в результаті воєнної агресії, тощо. 

 

 Після обговорення даного питання всіма присутніми членами 

постійної комісії, було вирішено підтримати наступні висновки. 

 

 1. Постійній комісії Київської обласної ради з питань екології, 

природокористування, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та 

інших надзвичайних ситуацій підтримати звернення Державного агентства 



 

водних ресурсів БУВР середнього Дніпра щодо виділення коштів на 

проведення відновлювальних робіт на державних водогосподарських об’єктах, 

які зазнали руйнувань в результаті воєнної агресії (вх. КОР від 30.08.2023 №06-

01-13/3922-01-01). 

 2. Направити звернення Державного агентства водних ресурсів БУВР 

середнього Дніпра щодо виділення коштів на проведення відновлювальних 

робіт на державних водогосподарських об’єктах, які зазнали руйнувань в 

результаті воєнної агресії (вх. КОР від 30.08.2023 №06-01-13/3922-01-01) до 

Київської обласної державної адміністрації (Київської обласної військової 

адміністрації) для відповідного опрацювання та врахування в процесі реалізації 

забезпечення заходів обласних програм, спрямованих на відновлення 

інфраструктури Київщини. 

 

 
Голосували: „За” – 6  , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 

За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

  

 
 

Голова постійної комісії                                                         Роман ТИТИКАЛО 

 

 

 

Секретар постійної комісії                                             Хвича МЕПАРІШВІЛІ 

 

 

 


